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JEDNOTA, SPOTŘEBNÍ  DRUŽSTVO  V  JINDŘICHOVĚ  HRADCI 

sídliště Vajgar 595/III, 377 01 Jindřichův Hradec 

IČO: 00031879 

Materiál pro jednání 21. členské schůze Jednoty, spotřebního družstva v Jindřichově Hradci 

konané dne 15. října 2024 
 

K bodu 3 programu: 

 
Zpráva o plnění jednotlivých bodů Memoranda 

schváleného na 20. členské schůzi dne 23.5.2024 a následných krocích 

 
 V Memorandu je vyjádřena vůle představenstev družstev COOP družstva Havlíčkův 

Brod a Jednoty Jindřichův Hradec pokračovat ve spolupráci a připravit záměr projektu případné 

fúze sloučením do nástupnického družstva COOP družstvo Havlíčkův Brod. 

 

 Dále Memorandum obsahuje rámcové kroky, nezbytné pro přípravu tzv. projektu fúze 

a závazky nástupnického družstva vůči členům, zaměstnancům, majetku a aktivitám 

spotřebního družstva Jednota Jindřichův Hradec. 

 

V rámci realizace a naplňování Memoranda bylo provedeno nebo připraveno: 
 

1. Členům Jednoty Jindřichův Hradec, kteří nebudou mít zájem o členství v nástupnickém  

    družstvu, je připravena nabídka na odkup jejich družstevního podílu COOP družstvem  

    Havlíčkův Brod za částku 200.000,-- (dvěstětisíc) Kč. 

    Uzavírala by se klasická kupní smlouva s výplatou částky po zápisu celé fúze do obchodního  

    rejstříku. Vzhledem k odložené účinnosti této smlouvy se členové, kteří se rozhodli svůj  

    družstevní podíl v Jednotě Jindřichův Hradec odprodat, zúčastní řádné členské schůze  

    v termínu květen – červen 2025 s plnými hlasovacími právy. 

    Projekt fúze bude členské schůzi Jednoty Jindřichův Hradec předložen na řádné členské  

    schůzi, která se musí konat do 8.6.2025 (zároveň končí volební období orgánů – pětileté, 

    předchozí volby se konaly 9.6.2020). Řádná členská schůze v roce 2025 tedy: 

    - projedná a případně schválí hospodaření v roce 2024 a projedná běžnou agendu; 

    - projedná a případně schválí projekt fúze; 

    - provede volby do představenstva a kontrolní komise. 

    Přibližně ve stejné době by se měla konat členská schůze COOP družstva Havlíčkův Brod. 

    Částka 200.000,-- Kč nebude podléhat zdanění u členů, kteří jsou členy alespoň 5 let nebo  

    získali družstevní podíl převodem či přechodem (zejména dědictví) a tento družstevní podíl 

    vznikl před více než 5-ti lety. Takových členů je většina. Členů, jejichž podíl existuje méně 

    než 5 let, je málo (8 členů), v podstatě se jedná o ty, kteří jsou členy od roku 2020 a dále. 

    Výše uvedenou smlouvu na odkup členského vkladu bude možné uzavřít po konání členské 

    schůze (15.10.2024), tedy od 1.11.2024 do 30.4.2025 včetně, po tomto datu již nebude možné 

    smlouvu uzavřít. 

    Po 15.10.2024 bude všem členům oznámen tento záměr s tím, že je možno si vyžádat 

    formulář smlouvy pro vyplnění. 

    Členové, kteří se rozhodnou ve členství pokračovat v nástupnickém družstvu, získají 10 

    družstevních vkladů (1 základní + 9 dalších) a bude řešen program výplaty dividend 

    z čistého hospodářského výsledku ve výši 5 – 10 % (členové Jednoty Jindřichův Hradec 

    dostávají doposud 3 tis. Kč ročně jako slevy na nákup zboží bez ohledu na výši ročního 

    hospodářského výsledku). 



2 

 

2. V průběhu letošního roku probíhají jednání o spolupráci v oblasti výměny zboží z výroben 

    obou družstev (tato výměna již nesměle probíhá), dále jednání o spolupráci v oblasti velko- 

    obchodů (koloniálu i chlazeného), o zásobování mraženým zbožím i ovocem a zeleninou. 

 

3. Proběhla jednání o potřebách administrativy, řízení a správy a technické podpory v případě 

    vzniku nástupnického družstva, zatím jsme se shodli, že v budově ústředí v Jindřichově  

    Hradci by byly umístěny útvary správy majetku, údržby, mzdové a personální agendy, 

    provozní účtárny, informačních technologií, styku s dozorovými a kontrolními orgány, 

    řízení prodejen a provádění inventarizací, agenda vysloveně místních dodavatelů, a to pro 

    síť stávající Jednoty Jindřichův Hradec a síť bývalé Jednoty Moravské Budějovice (převážně 

    okres Třebíč). Další vyplyne z praxe po sloučení. 

    Zaměstnanci ústředí Jindřichův Hradec byli s tímto záměrem detailněji seznámeni  

    dne 18.9.2024. 

    Nabízené odstupné v Memorandu zůstává, pouze se z textu, který je odstupnému věnován, 

    vypouští závorka, ve které je uvedeno: (na plný úvazek), tzn. že odstupné se vztahuje 

    i na zaměstnance, kteří pracují na kratší úvazky. 

 
4. V Memorandu je též uvedeno, že COOP družstvo Havlíčkův Brod umožní přijetí 5 – 10 členů 

    Jednoty Jindřichův Hradec, zejména členů statutárních orgánů a adekvátně Jednota  

    Jindřichův Hradec přijme 5 – 10 členů COOP družstva Havlíčkův Brod. 

    Na úrovni předsedů obou družstev bylo dohodnuto přijetí 7 členů na obou stranách, takže 

    představenstvo Jednoty Jindřichův Hradec přijalo za členy: 

    p. Ing. Vladimíra Stehna, předsedu představenstva 

    pí Mgr. Marcelu Machálkovou, členku představenstva 

    p. Ing. Jaroslava Stehna, člena představenstva 

    p. JUDr. Michala Závodského, člena COOP družstva HB 

    p. Jana Adamce, místopředsedu představenstva 

    p. Jaromíra Rédla, člena kontrolní komise 

    p. Ing. Tomáše Nožku, člena COOP družstva HB 

    Všichni splnili podmínky Stanov (2.000,-- Kč + 200,-- Kč), jsou členové klubu Terno. 

    Uvedené u nás srdečně vítáme. 
 

    COOP družstvo Havlíčkův Brod potom za své členy přijalo: 

    p. Ing. Radima Klašku, předsedu představenstva 

    p. Romana Němečka, místopředsedu představenstva 

    p. Ing. Jaromíra Andrle, člena představenstva 

    pí Annu Doupníkovou, členku představenstva 

    p. Petra Kostku, člena představenstva 

    p. Zdeňka Blahníka, předsedu kontrolní komise 

    p. Vojtěcha Plášila, místopředsedu kontrolní komise 

 
Další body Memoranda bude možné hodnotit v pozdějším období, v době po zahájení 

fungování nástupnického družstva (zachování a rozvoj lahůdkářské výrobny v Jindřichově 

Hradci, zachování Terna Jihlava, zachování prodejen TIP a TUTY, podpora společenských, 

kulturních, humanitárních, sportovních aktivit na Jindřichohradecku, složení orgánů 

nástupnického družstva a další). 

 
Záměrem spolupráce a sloučení je lepší postavení na trhu, větší síla při vyjednávání 

s dodavateli, úspory nákladů aj. 
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Integrace družstev je podporována i Svazem českých a moravských spotřebních družstev, 

Společný účelový fond SČMSD poskytne peněžní dar 2 % vlastního kapitálu integrujících se 

družstev (tato částka by byla vypočtena z vlastního kapitálu Jednoty Jindřichův Hradec (protože 

COOP družstvo Havlíčkův Brod již takovou částku obdrželo při minulé fúzi). 

Dále pak nenástupnickému družstvu peněžní dar 500 tis. Kč na úhradu zvýšených nákladů (tedy 

pro Jednotu Jindřichův Hradec). 

 
O tom nám určitě více může na naší členské schůzi sdělit osobně předseda SČMSD, ale i o tom, 

že integrace družstev na různých úrovních se děje i v jiných družstvech. 

 

 
  

  

 

 

 

V Jindřichově Hradci dne 23.9.2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                             Představenstvo  

                          spotřebního družstva Jednota 

                                                                                                        v Jindřichově Hradci 

 


